
 

 

 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning Protokoll 
Sida 1 (4) 

2025-02-13 
Avdelningen för stöd, service och 
omsorg  

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
Avdelningen för stöd, service och omsorg 
 
Björkhagsplan 6 
12117 Johanneshov 
Telefon 0850815000 
skarpnack@stockholm.se 
stockholm.se 
 

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd   

Närvarande:  
  
Ledamöter: 
Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 
Elisabet Larsson (PRO) 
Sussie Hellsten (PRO) 
Liisa Hyvönen (PRO)  
 
Ersättare: 
Eva Söderlund (PRO) 
Britt-Marie Ekvall(PRO) 
Leena Machakaire (SPF) 
Vakant (PRO) 
 
Frånvarande: 
Leif Johansson (PRO), ordförande 
Lennart Nordh (PRO), ersättare  
 
Tjänstepersoner:  
Lena Hedin, avdelningschef 
Emma King, sekreterare  
 
Övriga:  
Karin Månsson (KPR) 
 
Tidpunkt: 
2025-02-13, kl. 09:32 – 10:07 

Plats: 
Björkhagsplan 6 
 
 
 
 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 2 (4)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

 
 
 
1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs.  
 
3. Val av justerare 
Clarence Kopparberg och Liisa Hyvönen.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
Avdelningschef Lena Hedin informerar kring förvaltningens arbete 
rörande sprängningarna som varit i stadsdelsområdet under januari. 
Hon berättar att kommunpolisen varit på nämnden och informerat 
om deras arbete. Vidare berättar hon att det är en stärkt polisinsats i 
hela söderortsområdet. Förvaltningen finns tillgänglig dygnet runt 
för att gå ut med krisstödjande insats om något skulle hända.  
 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 20 februari 2025 
 
§ 7  
Upphandling av vinterväghållning 2026 
En rådsmedlem frågar hur de äldre berörs i detta ärende. Lena 
svarar att i slutresultatet kommer alla att beröras när man ser till 
tjänstens utförande.  
 
§ 8  
Patientsäkerhetsberättelse för Hemmet för gamla och 
Enskededalens dagverksamhet 2024 
En rådsmedlem frågar kring vem som skrivit 
patientssäkerhetsberättelsen och om denna är anställd på Hemmet 
för gamla. Lena svarar att verksamheten gör egenkontroller, tar 
fram underlag och skriver enligt mall. Medicinskt ansvarig 
sköterska stödjer verksamheten i arbetet med 
patientsäkerhetsberättelsen och skriver tjänsteutlåtandet.  
 
Rådet lyfter ett önskemål att MAS skulle komma och berätta om 
detta under ett sammanträde.  
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En rådsmedlem frågar om det privata demensboendet i Skarpnäck 
och vem som ansvarar för detta hos dem. Lena svarar att de har en 
egen MAS och att det är äldreförvaltningen som granskar deras 
verksamhet. Rådet konstaterar att frågan är viktig då de 
representerar alla äldre i stadsdelen.  
 
 
§ 9  
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och lagen om 
placering av barn i skyddat boende 
Rådet för diskussion kring hur ofta sådana här beslut tas.  
 
 
§ 10 
Redovisning av inkomna medborgarförslag 2024 
Rådet konstaterar att det är ett mycket givande att få se detta 
sammanfattat.  
 
§ 11 
Pergola och skugga i Bagarmossen 
Rådet diskuterar att det är ett viktigt förslag.  
 
§ 12 
Medborgarförslag om skyltar med information om 
Skärgårdsskogen 
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.  
 
§ 13 
Medborgarförslag om dagläger 
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.  
 
§ 14 
Handlingsplan för arbete mot rasism 
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar. De diskuterar att 
ärendet även varit uppe i kommunstyrelsens pensionärsråd och 
varför ett begränsat antal grupper lyfts i ärendet.   
 
§ 15 
Betänkandet Ett språkkrav för språkutveckling  
Rådet konstaterar att det är en bra utredning och noterar att rådet 
citeras i svaret.  
 
§ 16 
Program för öppen förskola 
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar. 
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Rapporter 
Inga övriga rapporter.  
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
En rådsmedlem frågar utifrån verksamhetsplanen vad Stockholm 
surf är. Lena svarar att det handlar om att internet ska finnas på alla 
äldreboenden.  
 
En rådsmedlem frågar om förvaltningens kommunikation kring 
äldreomsorg för de som inte kan eller har möjlighet att ta del av det 
som är online. Hon frågar vidare om det finns något fysiskt utskick 
som går till alla över en viss ålder. Lena svarar att detta är en 
väldigt knepig fråga och att det är en spridd åldersgrupp med olika 
behov och intressen som måste nås. Hon berättar att utskick har 
gjorts men att det inte alltid träffat rätt i åldersgrupperna. Hon 
förklarar att den starkaste vägen in för att få hjälp är att kontakta 
äldre direkt. Rådet frågar hur man ska veta att man kan ringa dit. 
Lena svarar att förvaltningen gått ut med mycket information om 
detta men gärna tar emot synpunkter och förslag från rådet hur detta 
arbete kan förbättras.   
 
En rådsmedlem frågar om broschyrer för träffpunkterna. Lena 
svarar att de ska finnas i receptionen, gör de inte det så ska de fyllas 
på. Det diskuteras att dessa även finns på vissa vårdcentraler och i 
kulturhuset.   
 
En rådsmedlem frågar om förvaltningen har någon rådighet när det 
kommer till textil och avfallsinsamling. Lena svarar att 
förvaltningen inte har det.  
 
Karin Månsson från KPR berättar att de har som uppdrag att ha 
kontakt med stadsdelarnas pensionärsråd och att hon ska vara 
kontaktperson för Skarpnäcks pensionärsråd. Hon berättar att 
många frågor som diskuteras är gemensamma. Workshopen för 
äldrevänlig stad lyfts, som en representant från alla råd ska gå på.  
 
Justeras med elektronisk signatur: 
 
Clarence Kopparberg 
 
Liisa Hyvönen 
 
Sekreterare Emma King  
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